

study the annual reports on the administration of Trust Territories with a view to making observations and suggestions in order to facilitate the work of the Trusteeship Council,

*Noting with satisfaction* the collaboration extended by the International Labour Organisation, the United Nations Educational, Scientific and Cultural Organization and the World Health Organization in the annual examination of conditions in Trust Territories,

1. *Expresses the hope* that the extent of their collaboration in their respective spheres will continue and increase in the future;

2. *Considers* that developments in the field of food and agriculture in Trust Territories are of particular interest to the Trusteeship Council;

3. *Takes note* of the statement of the representative of the Food and Agriculture Organization<sup>1</sup> that his organization will in future submit appropriate observations and suggestions on the annual reports on the administration of the Trust Territories.

698th meeting,  
4 April 1956.

#### 1371 (XVII). The future of Togoland under French administration

*The Trusteeship Council,*

*Noting* the request of the General Assembly in its resolution 944 (X), part II, of 15 December 1955, to undertake a special study, in consultation with the Administering Authority, of the question of the future of Togoland under French administration and to report on it, if possible, to the General Assembly at its eleventh session,

*Taking note* also of the statement of the Administering Authority that it would submit specific proposals to the Council on this subject in the near future,

*Expresses the hope* that the Administering Authority will, in presenting its views to the Trusteeship Council, take into account, *inter alia*, the extent to which the objectives of the United Nations Charter and the provisions of the Trusteeship Agreement have been achieved, the popular consultations envisaged for the future, the further measures necessary to attain the objectives of the Trusteeship System, and such other relevant information as will facilitate the special study requested of the Council by the General Assembly.

698th meeting,  
4 April 1956.

#### 1372 (XVII). United Nations Visiting Mission to the Trust Territories of Togoland under British Administration and Togoland under French Administration, 1955: report on Togoland under French administration

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* at its seventeenth session the report of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territories of Togoland under British Administration

<sup>1</sup> See *Official Records of the Trusteeship Council, Seventeenth Session*, 695th meeting.

cialisées étudient les rapports annuels sur l'administration des Territoires sous tutelle afin de présenter les observations et propositions qu'elles estimeraient propres à faciliter son travail,

*Prenant acte avec satisfaction* du concours que l'Organisation internationale du Travail, l'Organisation des Nations Unies pour l'éducation, la science et la culture, ainsi que l'Organisation mondiale de la santé apportent à l'examen annuel de la situation dans les Territoires sous tutelle,

1. *Exprime l'espoir* que ces institutions continueront à lui accorder leur collaboration dans les domaines qui relèvent de leur compétence et qu'elles en étendront encore la portée;

2. *Considère* que les progrès accomplis en matière d'alimentation et d'agriculture dans les Territoires sous tutelle présentent un intérêt tout particulier pour le Conseil de tutelle;

3. *Prend acte* de la déclaration du représentant de l'Organisation des Nations Unies pour l'alimentation et l'agriculture<sup>1</sup> selon laquelle cette institution présentera à l'avenir des observations et propositions appropriées au sujet des rapports annuels sur l'administration des Territoires sous tutelle.

698ème séance,  
4 avril 1956.

#### 1371 (XVII). Avenir du Togo sous administration française

*Le Conseil de tutelle,*

*Considérant* que l'Assemblée générale a demandé au Conseil de tutelle, dans la section II de sa résolution 944 (X), du 15 décembre 1955, de faire, en consultation avec l'Autorité administrante, une étude spéciale de la question de l'avenir du Togo sous administration française et de faire rapport à l'Assemblée générale, si possible à sa onzième session,

*Considérant*, d'autre part, que l'Autorité administrante a déclaré qu'elle soumettrait au Conseil des propositions précises à ce sujet dans un avenir prochain,

*Exprime l'espoir* que l'Autorité administrante, en présentant ses vues au Conseil de tutelle, prendra notamment en considération la mesure dans laquelle les buts énoncés dans la Charte des Nations Unies ont été atteints et les dispositions de l'Accord de tutelle mises en œuvre, les consultations populaires qui sont prévues, les mesures qui restent encore à prendre pour que les fins du régime de tutelle soient réalisées dans le Territoire, et les autres renseignements pertinents qui pourraient faciliter l'étude spéciale que l'Assemblée générale a demandée au Conseil.

698ème séance,  
4 avril 1956.

#### 1372 (XVII). Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle du Togo sous administration britannique et du Togo sous administration française (1955): rapport sur le Togo sous administration française

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* à sa dix-septième session le rapport que la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle du Togo sous administration

<sup>1</sup> Voir *Documents officiels du Conseil de tutelle, dix-septième session*, 695ème séance.

and Togoland under French Administration, 1955, on Togoland under French administration,<sup>2</sup> as well as the observations on this report submitted by the Administering Authority concerned,<sup>3</sup>

1. *Takes note* of the report and of the observations of the Administering Authority;

2. *Expresses its appreciation* of the work accomplished by the Visiting Mission on its behalf;

3. *Draws attention* to the fact that at the seventeenth session, in formulating its own conclusions and recommendations on conditions in Togoland under French administration, the Council took into account the observations and conclusions of the Visiting Mission and the observations of the Administering Authority thereon;

4. *Decides* that it will continue to take these observations and conclusions into account in future examinations of matters relating to the Trust Territory concerned;

5. *Invites* the Administering Authority to give the most careful consideration to the conclusions of the Visiting Mission as well as to the comments made thereon by the members of the Trusteeship Council;

6. *Decides*, in accordance with rule 99 of its rules of procedure, that the report of the Visiting Mission, together with the observations submitted by the Administering Authority and the present resolution, shall be printed;<sup>4</sup>

7. *Requests* the Secretary-General to make arrangements for the printing of these documents at the earliest possible date.

698th meeting,  
4 April 1956.

### 1373 (XVII). Reports of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territories of the Cameroons under British Administration and the Cameroons under French Administration, 1955

*The Trusteeship Council,*

*Having examined* at its seventeenth session the reports of the United Nations Visiting Mission to the Trust Territories of the Cameroons under British Administration and the Cameroons under French Administration, 1955,<sup>5</sup> as well as the written observations submitted by the Government of the United Kingdom of Great Britain and Northern Ireland<sup>6</sup> on the report on the Cameroons under British administration and the oral observations made by the representative of France on the report on the Cameroons under French administration,

1. *Takes note* of the reports and of the observations of the Administering Authorities concerned;

2. *Expresses its appreciation* of the work accomplished by the Visiting Mission on its behalf;

3. *Draws attention* to the fact that, at the seventeenth session, in formulating its own conclusions and recommendations on conditions in the Territories concerned, the Council took into account the observations and conclusions of the Visiting Mission and the observations of the Administering Authorities thereon;

<sup>2</sup> T/1211.

<sup>3</sup> T/1228.

<sup>4</sup> See *Official Records of the Trusteeship Council, Seventeenth Session, Supplement No. 2.*

<sup>5</sup> T/1226, T/1231.

<sup>6</sup> T/1234.

britannique et du Togo sous administration française (1955) a rédigé sur le Togo sous administration française<sup>2</sup>, ainsi que les observations présentées par l'Autorité administrante<sup>3</sup> intéressée sur ce rapport,

1. *Prend acte* du rapport, ainsi que des observations présentées par l'Autorité administrante;

2. *Remercie* la Mission de visite de l'œuvre qu'elle a accomplie en son nom;

3. *Signale* qu'à sa dix-septième session, en formulant ses propres conclusions et recommandations au sujet de la situation dans le Togo sous administration française, il a tenu compte des observations et des conclusions de la Mission de visite, ainsi que des observations présentées à ce sujet par l'Autorité administrante;

4. *Décide* de continuer à tenir compte de ces observations et de ces conclusions quand il examinera des questions relatives à ce Territoire sous tutelle;

5. *Invite* l'Autorité administrante à tenir le plus grand compte des conclusions de la Mission de visite ainsi que des observations faites à ce sujet par les membres du Conseil de tutelle;

6. *Décide*, conformément à l'article 99 de son règlement intérieur, de faire imprimer dans le même document le rapport de la Mission de visite, les observations présentées par l'Autorité administrante et le texte de la présente résolution<sup>4</sup>;

7. *Prie* le Secrétaire général de prendre les dispositions voulues pour faire imprimer ce document le plus tôt possible.

698ème séance,  
4 avril 1956.

### 1373 (XVII). Rapports de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle du Cameroun sous administration britannique et du Cameroun sous administration française (1955)

*Le Conseil de tutelle,*

*Ayant examiné* à sa dix-septième session les rapports de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle du Cameroun sous administration britannique et du Cameroun sous administration française (1955)<sup>5</sup> ainsi que les observations présentées par écrit par le Gouvernement du Royaume-Uni de Grande-Bretagne et d'Irlande du Nord<sup>6</sup> sur le rapport relatif au Cameroun sous administration britannique et les observations formulées oralement par le représentant de la France sur le rapport relatif au Cameroun sous administration française,

1. *Prend acte* des rapports et des observations présentées par les Autorités administrantes intéressées;

2. *Remercie* la Mission de visite de l'œuvre qu'elle a accomplie en son nom;

3. *Signale* qu'à sa dix-septième session, en formulant ses propres conclusions et recommandations au sujet de la situation dans les Territoires en question, il a tenu compte des observations et conclusions de la Mission de visite et des observations présentées à ce sujet par les Autorités administrantes;

<sup>2</sup> T/1211.

<sup>3</sup> T/1228.

<sup>4</sup> Voir *Documents officiels du Conseil de tutelle, dix-septième session, Supplément No 2.*

<sup>5</sup> T/1226, T/1231.

<sup>6</sup> T/1234.